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Het was al warm in juni, de klimaat-
verandering stelt ons in dat opzicht 
helaas niet teleur. En het wordt on-
getwijfeld nog heet deze zomer, hou 
je vast aan de takken van de bomen! 
Maar die hitte sust ons niet in een 
zomerslaap. Integendeel: ook deze 
zomer staat er van alles te gebeuren 
in de Low Lands.

Voor de tweede keer ‘host’ AFS Low 
Lands de Europese editie van de 
‘Global Changemakers Academy’. 
Tussen midden juli en midden au-
gustus komen 30 jongeren van over 
de hele wereld naar de Lage Landen 
om zich te buigen over de opwar-
ming van de aarde en hoe we onze 
planeet voor de komende genera-
ties leefbaar kunnen houden. Via dit 
volledige beursprogramma geven 
we hen de kans om zich te verdie-
pen in groene energie, innovatie en 
global competences. Want een klein 
probleempje zoals de klimaatveran-
dering is natuurlijk niet iets dat we 
snel even in West-Europa gaan op-
lossen: global competences die lei-
den tot constructieve internationale 
samenwerking zijn hier key!

We zijn dus trots dat we deze Aca-
demy naar hier mogen halen. Volg 
de avonturen van deze jongeren via 
Instagram of Facebook: @afsvlaan-
deren en @afsnederland. 

Daarnaast vertrekken er deze zomer 
ook weer 54 jongeren met Europese 
subsidies op Short Term European 
Solidarity Corps (ST-ESC) program-
ma, nu Tournee Volontier. Door een 
samenwerking met Tumult en ver-
schillende organisaties uit de bijzon-
dere jeugdzorg, het tweedekans-
onderwijs en de integratiesector, 
kunnen we ook deze jongeren - die 
we met onze klassieke programma’s 
minder bereiken - de kans geven op 
internationaal vrijwilligerswerk. Dit 
jaar gaan er ook drie groepsreizen 
dankzij dit programma op avontuur. 
Dus we mogen met reden trots zijn 
op wat we via deze boeiende sa-
menwerkingen hebben gerealiseerd 
en vooral op de impact die we hier-
mee creëren.

En last but certainly not least: we 
ontvangen deze zomer ook weer 
137 middelbare scholieren voor een 
AFS-programma in de Lage Landen. 
Tegen het einde van augustus heb-
ben we hopelijk 137 keer een warm 
thuis gevonden voor deze nieuwe 
lichting AFS-deelnemers. We zullen 
ze alleszins warm ontvangen en hen 
zo goed mogelijk lanceren. Hopelijk 
met een fijn jaar voor alle jongeren 
en gezinnen als gevolg. Ook onze 
gastscholen nemen we dit jaar met 
extra zorg mee in het bad. We gaan 

onze directies en leerkrachten to-
nen wat AFS voor onderwijs kan 
betekenen.

Terwijl dit alles op onze zomerplan-
ning staat, wuiven we 130 Vlaamse 
en Nederlandse deelnemers uit die 
een AFS-programma in het buiten-
land aandurven. Wat België betreft, 
gaat het hier over een bijzonde-
re groep, want dit is maar liefst de 
75ste generatie zendstudenten en 
vrijwilligers die we uitsturen!

Dus zie je wel dat er van een zomer-
slaap geen sprake is bij AFS? Wij 
trotseren de hitte met trots en zien 
je graag ergens onderweg. Geniet 
van de vakantie!

PS: Mag ik jullie ook alvast uitnodigen 
om 27 april 2024 in jullie agenda te 
zetten om samen 75 jaar AFS België 
te vieren in Laken? Meer nieuws in de 
volgende Terra, dus stay tuned!
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• Toen ik hoorde dat we naar een 
asielcentrum gingen wist ik niet 
goed wat ik ervan moest verwach-
ten. Ik heb wel al eens een asielcen-
trum van buiten gezien, maar nog 
nooit van binnen. Ik had het gevoel 
dat we er niet moesten zijn. Ik voel-
de me er niet goed bij om te kijken 
naar mensen die veel problemen 
hebben. Het was wel interessant 
om te luisteren naar de verhalen 
van de mensen in het asielcentrum. 
Iets dat me is bijgebleven en een 
indruk gaf was de slaapkamers. 
Ik verschoot ervan dat ze zo klein 
waren en dat ze aan de bovenkant 
open waren. 
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Met steun van:

Het wordt warm … Het AFSEffect 
concrete ervaringen

Kom in deze rubriek te weten  
hoe de AFS activiteiten en  
programmá s een impact  
teweeg kunnen brengen  

op onze deelnemers. 

Wat is de 
AFSEffectdag? 

Het is een activiteit dat op 
lokaal niveau georganiseerd 
wordt. Het hoort bij het 
voorbereidingstraject voor 
al onze Vlaamse en Neder-
landse deelnemers die op 
uitwisseling vertrekken. Alle 
gastdeelnemers, wereldge-
zinnen en vrijwilligers zijn er 
ook welkom.

Het doel van deze activiteit 
is om sociale bewustwor-
ding te stimuleren bij al onze 
deelnemers door een activi-
teit te realiseren samen met 
een sociale organisatie in de 
buurt. Dit versterkt dan ook 
het lokale netwerk van onze 
vriwilligerscomités. 

Reflectie  
AFSEffectdag
11 maart 2023, op bezoek bij Fedasil Kapellen

De zenddeelnemers van enkele comités (NOA, ZAN en DAS) samen met 8 OC 
en JC begeleiders gingen samen op bezoek in het opvangcentrum van Fedasil 
in Kapellen. Ze kregen er een introfilm over de werking en het voortraject en 
een rondleiding in het centrum. Ze konden ook met enkele jonge asielzoekers 
spreken. Nadien speelden ze nog samen cricket en voetbal en werden er lekke-
re wafels gegeten.

Er werd een reflectie gevraagd aan de deelnemers. Lees hier welke indruk de 
AFSEffectdag op deze jongeren gemaakt heeft.

Aantal vragen als  
leidraad tot reflectie

• Wat waren je verwachtingen 
toen je hoorde dat we op bezoek 
zouden gaan bij een asielcentrum? 
Was je daar al eens geweest?

• Hoe voelde je jezelf, ter plekke, 
tussen leeftijdsgenoten van andere 
origine en met een heel ander 
verhaal?

• Wat maakte enorme indruk op jou?

• Heeft dit bezoek en deze 
ontmoeting invloed op jou, i.v.m. 
je keuze om naar het buitenland te 
gaan met AFS? 

ENKELE REFLECTIES

• Ik had eigenlijk geen verwachtingen 
voor de dag; ik ging het allemaal 
een beetje op me af laten komen en 
dat heb ik ook gedaan. We werden 
warm verwelkomd. Het filmpje in 
het begin was ook zeer leerrijk (met 
al de benamingen en de weg die ze 
afleggen). De rondleiding was ook 
zeer leerrijk en af en toe toch wel 
schokkend, zeker met de kamers. 
De gesprekken met de jongens wa-
ren leerrijk. Wat ik zeker tof vond 
om te zien was dat verschillende 
sporten de mensen nog steeds het 
snelste bij elkaar brengen en laten 
communiceren met elkaar zoals we 
daar hebben gezien met cricket en 
voetbal.
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grote economische kloof kan zijn 
tussen gezinnen in eenzelfde land, 
dus ook mijn toekomstige gastgezin. 
Hoewel dat mij eigenlijk niet zo heel 
veel uitmaakt, heeft het mij wel met 
mijn neus op de feiten gedrukt dat 
er vrij grote verschillen zijn, maar dat 
maakt niet dat ik minder zin heb in 
mijn uitwisseling.

• Op zaterdag 11 maart zijn we met 
AFS een asielcentrum gaan bezoe-
ken. Ik keek er wel naar uit omwil-
le dat ik de thema's vluchtelingen, 
migranten, “illegalen”, … heel inte-
ressant vind. Het was voor mij de 
allereerste keer dat ik zoiets ging be-
zoeken. Ik had totaal geen verwach-
tingen, maar was wel heel benieuwd 
naar de werking van het centrum.

• Ik vond het persoonlijk heel confron-
terend hoeveel geluk wij hebben en 
zij niet. Ik heb het geluk gehad dat er 
16 jaar geleden twee Belgische men-
sen besloten om een kindje in België 
te adopteren, waardoor ik nu een le-
ven leid waar ik enorm veel kansen 
krijg en waar ik zeer dankbaar voor 
ben. Zoveel geluk hebben die men-
sen niet, zij hebben alleen het geluk 
dat ze levend in België zijn geraakt. 
Maar mentaal moet heel dit proces 
enorm zwaar zijn. 

• Ik vond het gesprek met de asielzoe-
kers daar heel boeiend. Ik was heel 
hard verschoten van het niveau van 
het Nederlands bij sommige jongens. 
Sommigen hadden een super goed 
accent en het babbelen ging echt 
vlot. Het waren echt super aangena-
me gesprekken waar zelfs humor bij 
te pas kwam.

• Een invloed heeft het niet echt, 
maar wel een bewustwording van 

we binnenkwamen 
om neer te kijken 
op de bewoners. 
Dat is gelukkig wel 
veranderd toen we 
daadwerkelijk met 
de mensen daar 

hebben gesproken, ze waren alle-
maal heel enthousiast om met ons 
te praten en hun verhalen te delen. 
Dat maakte de mentale grens veel 
kleiner, wat ook het rare gevoel met 
zich meenam. Door hun verhaal te 
delen merkte je ook hoe positief ze 
eigenlijk in het leven staan. Ze zijn de 
halve wereld afgereisd, hebben geen 
huis of familie meer, maar ze zijn wel 
nog steeds gemotiveerd en gelukkig. 
Dan merk je dat wij zelf onze proble-
men veel groter maken dan ze daad-
werkelijk zijn. Na de ontmoeting zijn 
we samen cricket gaan proberen 
spelen, maar de uitleg was wat moei-
lijk te volgen, dus iets later zijn we 
voetbal gaan spelen met een aantal 
kleinere kinderen die daar leefden. 
We hebben ons goed geamuseerd, 
en de kinderen leken ook plezier te 
hebben.

• Toen we terug vertrokken was het 
rare gevoel volledig verdwenen, en 
het werd toen ook vrij duidelijk dat 
wij in België onze problemen soms 
heel hard kunnen overdrijven, en 
ook hoe de mensen daar leven, en 
met welke problemen ze allemaal te 
maken krijgen die wij normaal nooit 
te zien krijgen. Voor de keuze van 
land heeft dit niet echt een invloed 
gehad, omdat de keuze toch al vast 
stond, maar het laat wel zien dat het 
niet voor iedereen zo makkelijk is om 
gewoon een land binnen te stappen 
en onderdak te krijgen. Ook wordt 
het daarmee duidelijk dat er een heel 

• De effectdag vond 
ik super leuk! In 
het begin hadden 
we denk ik allemaal 
wel een momentje 
waarbij we ons een 
beetje raar voel-
den. Dit kwam omdat we het gevoel 
hadden dat we precies iemand gin-
gen bezoeken, maar dat voelde ge-
woon niet juist. Na de rondleiding en 
de gesprekken met de leuke jonge-
ren vond ik het ook kei plezant om 
met de kleinere kindjes te voetballen 
en een soort van handbal/basket te 
spelen. Het leuke gevoel dat zij hier 
ook blij mee waren vond ik zelf echt 
fantastisch. 

• Op 11 maart 2023 zijn we met de 
groepen NOA, DAS en ZAN naar 
het asielcentrum Fedasil te Kapellen 
gegaan voor de Effectdag van AFS. 
Toen ik dat voor het eerst hoorde 
verwachtte ik er niet al te veel van, 
en ik wist ook niet echt wat ik ervan 
moest verwachten. Ik was ook nog 
nooit in een asielcentrum geweest, 
dus ik wist ook niet hoe dat eruit zag, 
dus dat in opzicht was ik nog wel 
benieuwd om eens iets bij te leren.

• Toen we aankwamen voelde het 
heel raar aan, en alle bewoners ke-
ken ook meteen naar ons. Het voel-
de een beetje verkeerd om daar 
rond te lopen terwijl die mensen 
echt problemen hebben om hier te 
mogen leven, terwijl wij daar voor 
ons plezier op bezoek gingen. De 
rondleiding zorgde er ook een beet-
je voor dat ik het gevoel kreeg alsof 
we in een vreemde dierentuin zaten, 
omdat we heel hun manier van leven 
direct te zien kregen, en de uitleg 
van hoe hun leven eraan toe gaat, 
met alle problemen. Het leek alsof 

Ik was ge-
schokt door de 
slechte leefom-
standigheden 

daar, maar vond 
het ontmoeten 
van de mensen 
wel leuk en ver-

rijkend. 
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onze plek in de wereld. 

• Wat enorm indruk op mij maakte, 
waren de verhalen van de mensen 
die we ontmoetten. Sommigen had-
den echt verschrikkelijke dingen 
meegemaakt in hun thuisland, en 
waren gevlucht voor oorlog, geweld 
of vervolging. Anderen hadden hun 
land verlaten omdat ze daar geen 
toekomstperspectief hadden, bij-
voorbeeld omdat er geen werk was 
of omdat ze zich niet veilig voelden. 
Het was confronterend om te horen 
hoe moeilijk het is om als vluchteling 
een nieuw leven op te bouwen in 
een ander land, en hoeveel obsta-
kels deze mensen moeten overwin-
nen om zich hier thuis te voelen.

• Voor de effectdag was ik nog nooit 
eerder naar een asielcentrum ge-
weest. Ik had ook niet veel verwach-
tingen. Ik vond het heel normaal 
om tussen mensen te zijn met een 

andere origine om-
dat ik in Antwerpen 
woon en ik ook op 
school zit met veel 
mensen met andere 
origines. Het was 
wel heel interessant 
om hun verhalen 
te horen over hoe 
en waarom ze naar 
België zijn geko-
men. Ik verschoot 

ervan hoe lang sommige onderweg 
waren, en hoe lang ze al aan het 
wachten zijn op toelating in België. 
Ik verschoot er ook van hoe goed 
veel van hun al Nederlands kunnen. 
Het was vaak heel makkelijk om hun 
te verstaan. 

• Ik vond het heel leuk om eens ver-
halen te horen van mensen waarvan 
het niet vanzelfsprekend is om een 

hoe dankbaar ik wel niet mag zijn. 
Ik maak de keuze om naar het bui-
tenland te gaan en daar een nieuwe 
cultuur te ontdekken. Maar dit wel 
allemaal op vrijwillige basis terwijl 
zij zo goed als verplicht waren om 
weg te gaan. Zij zijn naar het buiten-
land gegaan voor veiligheidsreden 
en voor een beter leven. Ik doe dat 
omwille dat ik de luxe en de keuze 
heb om mijn wereldbeeld en kennis 
te verbreden. En dat moet ik nooit 
vergeten. Ik ben ook wel oprecht 
ontzettend dankbaar dat ik deze 
kansen krijg.

• Op mijn bezoek naar Fedasil had ik 
geen verwachtingen. De uitleg die 
we hebben gekregen was interes-
sant en verrijkend. Ik was geschokt 
door de slechte leefomstandigheden 
daar, maar vond het ontmoeten van 
de mensen wel leuk en verrijkend. 
Ik ben dankbaar voor de ervaring 
en hoop dat er in de 
toekomst betere op-
vangmogelijkheden 
zullen zijn. Overal 
was het een interes-
sante ervaring en de 
wafels waren ook 
heel lekker.

• Toen ik hoorde dat 
we op bezoek zou-
den gaan naar een 
asielcentrum, was ik 
nieuwsgierig en ook wel wat gespan-
nen. Ik had nog nooit eerder een 
asielcentrum bezocht en wist niet 
goed wat ik moest verwachten. Aan 
de ene kant keek ik ernaar uit om 
meer te leren over de situatie van 
vluchtelingen en asielzoekers in ons 
land, maar aan de andere kant was 
ik ook een beetje bezorgd over hoe 
ik me zou voelen tussen mensen met 
een heel ander verhaal dan ik. Toen 
we aankwamen in het asielcentrum, 
voelde ik me een beetje onwennig. 
Het was vreemd om te beseffen dat 
deze mensen, die er op het eerste 
gezicht misschien niet zo anders uit-
zagen dan ik, helemaal andere ach-
tergronden en ervaringen hadden. 
Maar tegelijkertijd voelde ik ook een 
zekere verbondenheid met hen, om-
dat we allemaal leeftijdsgenoten wa-
ren en we allemaal op zoek zijn naar 

vaste plek te hebben om te wonen, 
en die niet weten of ze hier gaan mo-
gen blijven. Ik hoop dat het ook voor 
hun een leuke dag was.

• Ik verwachtte dat ik meer informa-
tie erover ging krijgen, kijken hoe 
de mensen leefden en hun verhaal 
aanhoren. Het was wel aangrijpend 
en een reality-shock, je kon ook zien 
dat het in het begin oncomfortabel 
was voor hen om met ons te praten, 
maar na een tijd openden ze snel op. 
Het maakte indruk op me dat ze na-
dat wat ze hebben meegemaakt ze 
nog altijd een normaal leven probe-
ren te leven. Ik zal nog steeds naar 
het buitenland willen, maar het heeft 
me wel wakker gemaakt voor wat 
anderen kunnen meemaken.

• Ik was nog nooit naar een asielcen-
trum geweest dus ik wist ook niet 
wat ik ervan zou moeten verwach-
ten, maar ik had wel verwacht dat 
we met mensen zouden spreken die 
daar verbleven. Het voelde heel raar 
om tussen de mensen daar te zijn. 
Het voelde ook een beetje alsof je 
daar niet zo op je plek was, wetende 
dat de mensen daar al zo een moei-
lijk leven hebben gehad en dat je in 
hun ogen bijna een ideaal leven had. 
Hun leefomstandigheden maakten 
de grootste indruk op me, dat ze met 
zoveel samen sliepen en dat alle ka-
mers met elkaar verbonden waren 
en ze dus 's nachts altijd alles van 
elkaar konden horen. 

• Het bezoek heeft me wel laten be-
seffen dat het niet overal even goed 
is, dat het kan zijn dat het in je gast-
gezin niet zo zal zijn als dat je ge-
wend bent en ze waarschijnlijk ook 
op een andere manier zullen leven 
en dat ik dus ook open ga moeten 
zijn voor verandering. 

Ik vond het 
persoonlijk heel 
confronterend 
hoeveel geluk 
wij hebben en 

zij niet.
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Een uit-
wisseling met 

Izmir was….

…een hartverwarmende ontmoeting met ongelooflijke power-ladies.

…heel veel proeven van de lekkere Turkse keuken, met liefde bereid door onze 
EVA’s en hun moeders.

…ontdekken dat de EVA’s van Turkije ongelooflijk goed kunnen dansen!

…bezichtigen van prachtige musea over folklore, migratie, Ataturk en vrouwen-
rechten.

…met alle EVA’s knuffels naaien voor de kinderen uit het aardbevingsgebied.

…een toffe ontmoeting in het Down-café met alle EVA-comitéleden en met de 
regionale coördinator.

…met alle publiek transport (boot, trein, metro) de stad doorkruisen en te voet de 
overkant proberen te bereiken van megalomane kruispunten. 

…Efeze bezoeken, een unieke en indrukwekkende ervaring. 

…alle taalproblemen overwinnen met Google Translate. 

…een wijsheid over het weer in Izmir krijgen van Nilgün, een toffe EVA. 

“The weather in Izmir is like the women in Izmir: always surprising, unexpected and 
always beautiful!”

Thanks to Nilgün, Cansu, Nazan, Yildiz, Brigitte, Nelly, Veerle, Karine

 

drie jongeren die zich 
voorbereiden om deze zomer  

te vertrekken ...

Wat is de impact van die 
voorbereidingsmomenten? 

Hebben ze al inspiratie geput uit 
de voorbereiding? 
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Sarah, Finland
Ik had niet gedacht dat de voorbereidings-
weekenden mij gingen helpen voor mijn 
uitwisselingsjaar, ...

Marie, Argentinië
Op uitwisseling kan je een grote 
cultuurshock ervaren.

1

2

... maar het tegendeel is toch ge-
bleken. Het heeft mij geleerd om 
te communiceren met iemand 
wanneer je zijn of haar taal niet be-
grijpt, je altijd voorbereiden op het 
onverwachte, mij beter laten inzien 
hoe een uitwisseling er nu uitziet, 
… Ook heb ik veel geleerd van de 
vele verhalen van de vrijwilligers, 

dat heeft mij echt geholpen omdat 
zij dit allemaal al eens hebben mee-
gemaakt.Soms vond ik het wel wat 
veel, maar ik voel me er daardoor 
wel helemaal klaar voor. Dit gaat 
ook niet één jaar uit mijn leven zijn, 
maar een nieuw begin aangezien ik 
door deze voorbereidingen al vrien-
den van verschillende landen heb.

Om ons voor te bereiden op 
onze uitwisseling, organiseerde 
AFS verschillende weekenden 
waar we allerlei workshops de-
den. Daardoor leerde ik heel veel 
bij over welke verschillende im-
pacts een uitwisseling kan heb-
ben op je leven. Namelijk dat je, 
in mijn geval op een korte tijd, 
kennismaakt met de cultuur en 
verschillende gewoonten van 
jouw land, wat kan zorgen voor 
ups en downs. AFS gaf ons een 
manier om met die downs om 
te gaan. Op het expeditieweek-

AFS-journalisten 
aan het woord 

end was er een muur waar enveloppen 
aan hingen met onze namen. Tussen de 
workshops door kon je een boodschap 
schrijven voor je vrienden. Dit was 
bedoeld om dan de enveloppe mee te 
nemen op je uitwisseling en wanneer je 
het even moeilijk hebt, kan je alle leuke 
en lieve tekstjes lezen die je vrienden 
hebben geschreven voor je. Dit zal er-
voor voor zorgen dat we door die moei-
lijke momenten geraken en altijd de 
moed terugvinden om verder te gaan.

Op de weekenden vertelden de vrijwil-
ligers over hun eigen ervaringen en hoe 

zij bepaalde dingen aanpakten 
in hun gastland, wat zeer handig 
en leerrijk was. Ik besefte op die 
momenten dat we veel steun krij-
gen van AFS en de vrijwilligers. 
We kregen ook een meter of pe-
ter toegewezen waarbij we altijd 
terecht kunnen voor vragen. Dit 
zorgt toch voor een geruststel-
ling. Op het weekend schreven 
we ook een brief over onszelf en 
hoe we nu leven. Na onze uitwis-
seling kunnen we dan deze brief 
opnieuw lezen en zien hoeveel we 
gegroeid zijn als persoon.

We leerden dat je op uitwisseling 
een grote cultuurshock kan er-
varen. De eerste paar dagen zal 
natuurlijk even wennen zijn, maar 
daarna zoek je hoe je je daaraan 
kan aanpassen. Ik kijk er alvast 
naar uit om alles wat ik heb bijge-
leerd op deze weekenden toe te 
passen op mijn uitwisseling. Dit 
alles zal voor een nog aangena-
mere ervaring zorgen.
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Robin,  
Colombia3

Toen ik de vraag kreeg om te 
schrijven over al de dingen die 
ik al gedaan heb op de voor-
bereidende momenten voor 
mijn uitwisseling, wist ik niet 
waar te beginnen. 

Voordat ik mezelf inschreef 
voor de uitwisseling had ik 
eigenlijk nooit stilgestaan bij 
al de verschillende aspecten 
waar ik rekening mee zou 
moeten houden. Zo werd bij-
voorbeeld op het AFS-week-
end gesproken over de cul-
tuurshock: een serieuze 
aanpassing aan de diepere 
aspecten van een nieuwe cul-
tuur, zoals andere waarden, 
normen en gewoontes.

In een online sessie met uit-
wisselingsstudenten van 
over heel de wereld werden 
dan weer tips gegeven om 
open-minded te zijn, en dat 
het belangrijk is om zeker niet 
af te gaan op stereotypen of 
veronderstellingen als het 
om een nieuwe cultuur gaat. 
Die sessie vond ik trouwens 
een geweldige ervaring. Het 
is zeer inspirerend om met 
mensen van meer dan twintig 
verschillende landen een les 
te volgen over hetzelfde on-
derwerp, wetende dat al die 
mensen een soortgelijke er-
varing zullen meemaken. 

In het algemeen vond ik de 
voorbereidende momenten 
veel interessanter dan ik aan-
vankelijk had verwacht. Ik heb 
bijgeleerd over de emotionele 
impact die ik mag verwachten, 
en ik zal de vele tips om me 
makkelijker te integreren in het 
buitenland zeker meenemen 
en proberen toe te passen.

Het EVA en ook het ADAM 
programma is HELEMAAL terug.
Wist je dat onze vrijwilligers naast het geweldige EVA 
programma ook ADAM uitwisselingen organiseren?

Deze korte bezoeken van ervaren AFS vrijwilligers naar een van 
onze partnerlanden en omgekeerd is weer in volle gang. Deze unieke 
ervaringen willen we heel graag met jullie allemaal delen. Lees hier 
enkele ervaringen van recente ADAM en EVA reizen.

Ben je geïnteresseerd in het ADAM of EVA programma? Neem dan 
contact op met de verantwoordelijke vrijwilliger van je lokale comité 
of bel naar het kantoor in Mechelen!  

… een hartverwarmende ontmoeting met ongelooflijke power-ladies.

… heel veel proeven van de lekkere Turkse keuken, met liefde bereid door 
onze EVA’s en hun moeders.

… ontdekken dat de EVA’s van Turkije ongelooflijk goed kunnen dansen!

… bezichtigen van prachtige musea over folklore, migratie, Ataturk en vrou-
wenrechten.

… met alle EVA’s knuffels naaien voor de kinderen uit het aardbevingsgebied.

… een toffe ontmoeting in het Down-café met alle EVA-comitéleden en met 
de regionale coördinator.

… met alle publiek transport (boot, trein, metro) de stad doorkruisen en te 
voet de overkant proberen te bereiken van megalomane kruispunten. 

… Efeze bezoeken, een unieke en indrukwekkende ervaring. 

… alle taalproblemen overwinnen met Google Translate. 

… een wijsheid over het weer in Izmir krijgen van Nilgün, een toffe EVA. 

“The weather in Izmir is like the women in Izmir:  
always surprising, unexpected and always beautiful!”

Thanks to Nilgün, Cansu, 
Nazan, Yildiz, Brigitte, Nelly, 
Veerle, Karine

 

Een uitwisseling 
met Izmir was ...

Eva
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Adam 
programma  
26/4/2023 -  1/5/2023 
Kempen / Adana Turkije

Eindelijk, 3 jaar na ons originele plan kunnen we 
vertrekken. Vijf stoere Adam’ers zijn er klaar voor. Geert, 
Guido, Patrick, Piet en Danny die met volle overtuiging en 
nog meer goesting op het vliegtuig naar Turkije stappen. 
Deze keer gaan ze ons niet stoppen of in lockdown zetten, 
deze keer is het voor echt: Adana, here we come.

een overvloed aan conversaties en hier 
en daar kneep iemand alvast een oogje 
dicht. 

Anderhalf uur later kon het inchecken 
op Düsseldorf luchthaven starten en 
dat verliep verder zonder problemen. 
Dat loopt tegenwoordig bijna volledig 
digitaal met 3D face scan etc…. Yep big 
brother was ook van de partij.  Nog even 
langs de scanners passeren om onze 
broeksriemen en implantaten te laten 
controleren en we mochten verder. 

Aangezien we toch nog even moesten 
wachten op het onboarden: even rustig 
samen een koffietje gedronken, zodat 
iedereen weer wakker was. Nog snel 
een plasje gedaan en go! 

Eerste bestemming: Istanbul, 3,5u vlie-
gen. Onderweg wat eten en drinken en 
een filmpje meepakken. Hier een daar 
wat gesnurk van enkele vermoeide rei-
zigers, maar daar lieten we ons niet door 
afleiden. 

Na de overstap – en wel heel ver wan-
delen – zaten we dan uiteindelijk op het 
vliegtuig naar Adana. Nog eens 1,5u 
vliegen. 

Onderweg konden we genieten van het 
ruige landschap en de vele grote meren 
onder ons. Ook Adana ligt aan een groot, 
deels kunstmatig meer, dat tevens dienst-
doet als krachtcentrale voor de stad. 

Het viel me direct op hoe groot de stad 
Adana was en hoe geconcentreerd be-

Voor wie nog niet zo bekend is met het 
begrip Adam: Adam’ers zijn zend- of 
ontvangstvaders die zelf de daad bij het 
woord voegen en op zoek gaan naar ge-
lijkgezinde Adam-vaders ergens anders.  
Ze gaan voor een korte periode op uit-
wisseling om te ervaren, om nieuwe 
banden te smeden, te verbroederen, fun 
te hebben en nog zoveel meer.

Ikzelf had helemaal geen idee wat ik van 
het Adam’en mocht verwachten. Ik ken-
de uiteraard de vele uitwisselingsverha-
len van de vorige uitwisselingen, maar 
het zelf ondergaan is toch iets helemaal 
anders.

Tijdens de voorbereiding, tussen pot en 
pint, leerden we elkaar wat beter leren 
kennen. Guido, Patrick en Geert bleken 
al ervaren rotten in het Adam-trippen en 
ook Piet heeft had al een eerste ervaring 
achter de rug. En ik ben? Tja, ik ben ‘het 
bleuke’.

Nadat we alles hadden overlopen en 
ook onze “cadeau-lijst” hadden samen-
gesteld, werd het mij plots duidelijk dat 
de helft van mijn bagage niet uit kleren 
zou bestaan! En zo was het. 

Goed gepakt en gezakt zijn we op maan-
dag 23 april ’s ochtends vroeg om 03.00u 
samengekomen bij Patrick in Stelen. 
Bleek dat er daags tevoren al eentje op 
de oprit was blijven slapen. Daar zijn we 
dan allemaal in de Geert-mobiel over-
gestapt met bestemming Düsseldorf. 
We hadden een uitstekende chauffeur, 

bouwd. Navraag leerde ons dat er zo’n 
twee miljoen mensen wonen. Da’s Brus-
sel, Antwerpen en Gent samen! Velen 
wonen in grote woonblokken van ge-
middeld 15 verdiepingen, netjes ver-
spreid over het landschap. 

Eenmaal aangekomen in Adana Airport 
was er even verwarring. Geen koffers te 
bespeuren! Tijdens het wachten hebben 
we tussen de hectische momenten ook 
een delegatie AFS’ers uit Servië gespot. 
Ze hadden hetzelfde probleem. Na een 
half uurtje bleek dat de koffers uit de 
internationale vluchten in een ander ge-
bouw aangekomen waren, dus terug het 
busje in en even rondtoeren. Yes, daar 
waren de koffers en ieder van ons was 
opgelucht, toch nog een propere onder-
broek deze week.

Aan de uitgang stonden onze ‘broers’ 
ons al ongeduldig op te wachten. Een 
eerste onwennige kennismaking, maar 
het ijs werd snel gebroken. 

Aangezien we de nodige tijd hadden 
verloren met de koffers, moest alles 
vooruitgaan voor het drukke program-
ma. Guido en ikzelf reden samen met 
mijn broer Atila en Guido’s broer Suley-
man naar de buitenwijk van de stad op 
weg naar onze verblijfsplaats en onze 
nieuwe ‘familie’. 

Het rijden door deze mooie stad was 
een ervaring op zich. Naast de mooie 
boulevards met enorme palmbomen, de 
blauwe lucht en de vele bomen in bloei 
waren het vooral de verkeersregels die 
ons opvielen. De lijnen op een 4-baans-
weg dienen blijkbaar als richtpunt om 
in het midden te blijven. Met drie naast 
elkaar rijden is geen probleem en 4 dub-
bel aanschuiven op een rotonde ook 
niet, eigenlijk kan alles, behalve botsen. 
Een beetje vriendelijk getoeter moet dat 
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voorkomen en alles schuift inderdaad 
mooi door elkaar.

Wat ons ook direct opviel was dat de AF-
S’ers in Turkije allemaal een gepersonali-
seerde nummerplaat hebben. Direct een 
foto van genomen natuurlijk. De 01 staat 
voor de eerste stad (Adana), dan AFS 
(duidelijker kan niet) en dan het volgnum-
mer van de vrijwilliger = 753. Beter had ik 
het niet kunnen verzinnen (grapje), maar 
de nummerplaat is wel echt.

Onze beide broers wonen ongeveer 
500m van elkaar in halfopen huizen. 
De 3 anderen wonen in één van de flat-
gebouwen op een andere locatie in de 
stad. Daar komen we later op terug.

Een mooie woonplaats, maar de appar-
tementsblokken groeien er letterlijk als 
paddenstoelen uit de grond en omsinge-
len ons. Overal kom je ze tegen. De re-
cente aardbeving in de regio heeft daar 
voor een belangrijk stuk mee te maken, 
want er is een enorme woningnood en 
de prijs/waarde van privé huizen is in 3 
maanden tijd x5 gegaan.

Eenmaal aangekomen op mijn bestem-
ming was het snel kennismaken met de 
familie, en onze hond Tarcen. Een snelle 
check-in ten Huize Aslan, schoentjes uit 
en slofjes aan. De koffers naar mijn pen-
thouse dragen en een snelle douche en 
dan alle hens aan dek. 

De eerste avond was blijkbaar uitgeko-
zen voor een BBQ bij ons thuis en alles 
was al in volle voorbereiding. Er was 
zelfs geen tijd meer om mijn cadeaus af 
te geven. 

Alle broers kwamen met hun echtgeno-
tes naar de BBQ en ook een AFS-vrijwil-
ligster kwam nog even langs. Het werd 
een gezellige verbroedering en al snel 
bleek dat de dames zelf al één of meer 
Eva programma’s hadden gedaan. 

Ondertussen zaten we allen samen ge-

zellig te eten en converseren onder Ati-
la’s citroenboom. Met de bekende Adana 
kebab op het vuur en de courgettes en 
paprika los in de vlammen. Zo kan het ook. 

Het gezelschap was leuk en tot onze 
verbazing haalde mijn broer zijn mu-
ziekinstrument “Kisa sap” (guitaar met 
korte hals) boven … en plots beginnen 
alle Turken te zingen en dansen, ook de 
vrouwen. Tja en wij konden natuurlijk 
niet achterblijven. Absoluut het gevolg 
van de nationale drank raki, een alcoho-
lische drank met anijssmaak. En zo stierf 
onze eerste avond in een mix van drank, 
zang, gitaar, gekwetter van koeterwaals 
Engels en een enorme sfeer. Eén ding 
was duidelijk: dit zou een geweldige 
week worden!

En als afsluiter van de avond nog even 
in de zetel met mijn broer keuvelen met, 
jawel, nog meer raki!

Dag 2 – Adana’s  
historische binnenstad 
De volgende dag konden we wat uitsla-
pen. Langzaam begon het me te dagen 
wat zo’n uitwisseling echt betekent. Ik 
kon mezelf enkel in het Engels uitdruk-
ken en enkel mijn broer kon me ver-
staan. Dus met hand en tand mijn plan 
trekken. Ook alle gewoontes leren ken-
nen was geen sinecure. Toilet, wc-papier 
in de mand of niet, tandenpoetsen, ba-
nale dingen die plots het einde van de 
wereld leken! Ja, respect voor onze kin-

deren en gastkinderen die deze hinder-
nissen schijnbaar moeiteloos overwin-
nen. En ik zou hier maar één week zijn, 
pff. Ik heb mezelf dan maar een nieuwe 
doelstelling en uitdaging opgelegd voor 
deze week: 10 Turkse woordjes leren 
gebruiken! Zo simpel toch? “Aynen.”

Nu iedereen weer actief was, kon ik ’s 
morgens ook eindelijk mijn cadeaus over-
handigen. Iedereen was zeer gelukkig en 
vooral ook dochter Öyckü (7 jaar) die al 
het lekkers zag. Maar het was pas toen 
ik mijn ‘extra’ cadeau op tafel legde dat 
haar ogen zo groot als de maan werden 
en haar mond openviel van verbazing. 

Van mijn dochters had ik een aantal oude 
knuffels mogen meenemen om aan de 
kinderslachtoffers van de aardbeving te 
geven. Naast hun huis en speelgoed zijn 
ze vaak ook hun dierbaarste bezit kwijt-
geraakt, hun lievelingsknuffel. Op deze 
manier konden wij ons kleine steentje 
bijdragen aan het nieuwe geluk van 
enkele kinderen. Echter één knuffeltje 
– Ducky – woont voortaan bij mijn fa-
milie Aslan. Daar was geen Minion meer 
tussen te krijgen.

Daarna volgde een eenvoudig ontbijt: 
aardbeien, groenten, olijven, kaas en 
Turks brood en enkele eieren. 

In België eten we blijkbaar Nederlandse 
eieren, die hebben maar 1 dooier, maar 
in Adana leggen de kippen 2 dooiers en 
dat smaakt dubbel zo goed!
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zou ik niet hebben geloofd. Trouwens, drie 
van onze broers brouwen hun eigen bier! 

En ondertussen kenden we allemaal al één 
belangrijk woord: Sjérefé (schol/proost)!

Die avond kwamen we terug met de fami-
lies samen bij Ahmet zijn appartement om 
opnieuw te gaan … eten. Mijn buikvel be-
gon ondertussen al striemen te vertonen 
en doorspoelen met bier of raki veranderde 
daar niks meer aan. Maar het was opnieuw 
erg lekker en veel te veel. “Proef nog een 
beetje van dit, of neem een beetje van dat. 
Een beetje meer? …” Zo ging dat de hele 
avond door. Alle families hadden hun eigen 
specialiteiten meegebracht en die moesten 
natuurlijk geproefd worden. En daarmee 
werd dag 2 afgesloten.

Dag 3+4 – Cappadocië 
De volgende ochtend was het tijd om met 
de bus naar Cappadocië te gaan, zo’n 3.5u 

rijden over de bergen. We zouden 
ter plaatse overnachten. Ondertus-
sen waren we al gewend geraakt 
aan de ‘Franse’ WC’s die hier op de 
openbare weg veel gebruikt wor-
den. Het is gewoon een kwestie van 
je evenwicht te bewaren en geloof 
me op een gegeven moment lukt dat 
vanzelf.

kom je dan in een soort bazaar terecht 
waar de blauwe walm van de grill doorheen 
waait, je vervolgens tussen metaalbewer-
kers loopt, om vervolgens 10m verder ke-
bab-bereiders hun vleeswaren op straat te 
zien bereiden terwijl de overbuur met een 
slijpschijf bezig is en een tafeltje verder een 
familie rustig(?) aan het eten is. In België 
zou dit onmogelijk zijn, maar hier … de nor-
maalste zaak van de wereld. 

Wij zijn een beetje verder aan een mooie 
tafel gaan zitten, gewoon midden op de 
straat, om de bekende Adana kebab te eten 
… en nog 500 andere schoteltjes. De tafels 
zijn hier duidelijk veel te klein. Wat ook op-
viel, hier wordt alles met de hand gepakt 
en zit iedereen met vork en vingers in de 
potjes en schoteltjes. Een heerlijk gevoel 
en bijzonder gemakkelijk. Maar dat heb ik 
thuis helaas weer snel mogen afleren. 

Hier hebben we ook een rode drank leren 
drinken. Eén of ander gefermenteerd sap, 
licht zurig en redelijk te drinken (bij 40° en 
grote dorst). Patrick was er verzot op en we 
hebben voor hem stiekem 3 liter meegeno-
men naar België als verassing. 

Voila, nadat het buikvel weer was aange-
spannen kon de uitstap verder gezet wor-
den. 

Onderweg zijn we dan ook nog eens bij een 
café gestopt om, jawel, bier te gaan drinken. 
Wie me dat een week eerder had verteld 

Na een lekker ontbijt gingen we met de 
auto richting het huis van Suleyman en 
Guido. Mijn oriëntatie was nog ver zoek 
en na een wirwar van straatjes bergop en 
bergaf kwamen we in exact eenzelfde huis. 
De hele wijk had dezelfde bouwstijl, alles 
lijkt op elkaar. 

Hier was Guido al volledig thuis en geïn-
stalleerd en zat hij als een Pasja aan zijn 
ontbijtbuffet. Hij was duidelijk onder de 
indruk van het aanbod. Kazen, zelfgemaakt 
ingelegd fruit, zoetigheden, cake, … niks 
ontbrak. En aangezien het onbeleefd is te 
weigeren werd ook ik verplicht opnieuw te 
ontbijten. 

Heel discreet heb ik Atila dan gevraagd of 
ik bij die drie anderen ook nog eens zou 
moeten ontbijten? Het resultaat: een erg 
hartelijk Turks gelach. Aan de gastvrijheid 
valt hier niet te ontsnappen. En Guido’s 
ontbijtbuffet? Ja, dat is nog heel de week 
meegegaan, voor de hele familie!

Na het ontbijt zijn we weer samen-
gekomen om de binnenstad van 
Adana te gaan verkennen. Maar 
eerst even de beentjes strekken op 
een van de mooiste plekken: de rivier 
Seyhan die dwars door de stad loopt. 
Met de blauwe lucht en de afstekende 
woonblokken op de achtergrond een 
fantastisch zicht. Ook het weer was ex-
cellent, 22 graden, een frisse lentedag 
in Adana waar de zomers makkelijk 40 
°C halen. Tijdens deze wandeling was het 
een ideaal moment om elkaar allemaal wat 
beter te leren kennen en te verbroederen. 
De prachtige tropische natuur maakte het 
plaatje compleet.

Er werd veel gebabbeld en veel gelachen en 
het werd ook al snel duidelijk hoe ze ons 
hadden ‘gematcht’…. Namelijk op basis van 
onze fysieke kenmerken. De kletskoppen 
bij de kletskoppen, de ronde buiken bij de 
ronde buiken enz… Eigenlijk wel 
grappig als je erover nadenkt. Tij-
dens onze tocht werd ook al snel 
duidelijk dat Turkse mannen exact 
hetzelfde zijn als Belgische mannen. 
Dezelfde praat, dezelfde kuren. 

Tijdens onze wandeling werden er 
constant hapjes en drankjes gedron-
ken. Alles moesten we proeven, vers 
fruitsap, Turkse thee, ….(de rest ken ik niet 
meer). Daarna gingen we in de binnenstad 
lunchen. Nog maar eens eten. Toch een 
hele belevenis, want in de smalle steegjes 

Eenmaal ter plaatse hebben we heel veel 
gezien. Van een bezoek aan de lokale bur-

gemeester tot een groepsfoto met de 
politie. Ja, die hebben hier een erg rare 
gewoonte. Als die langs de kant staan 
met hun zwaailichten op wil dat zeggen 
dat ze met je op de foto willen! Zonder 
de foto zou ik het zelf ook niet gelo-
ven! (Niet proberen, maar wel echt 
gebeurd.)

Het meest spectaculaire was het land-
schap, dat dachten we tenminste. Maar 

blijkbaar hadden we een verborgen talent 
in ons midden en liet Piet even een de-
monstratie zien hoe je potten bakt. Hij was 
duidelijk de humorist in ons midden en dat 
werd erg gesmaakt. 
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Dag 6 – Alladag de bergen 
De volgende dag trokken we naar de 
bergen. Weer een lange rit vanuit 
de stad. Onderweg stopten we nog 
maar eens om te eten en thee te 
drinken, we geraken eraan gewend. 
Het leven verloopt hier duidelijk anders en 
trager. Alweer een mooie locatie.

Die avond stond er een Turkse avond op 
het programma in een ondergrondse grot-
woning inclusief dansers, buikdanseres 
etc… Ook hier was Piet regelmatig de uit-
verkorene. 

Na de show gingen we nog even raki en 
thee drinken en na een vermoeiende dag 
gingen we naar ons hotel. 

Tijdens de tweede dag zijn we de grot-
woningen verder gaan bezoeken, alsook 
een bezoek aan enkele speciale valleien. 
De meeste heugelijke zal zeker ‘Fantasy 
Valley’ blijven waar iedereen zijn eigen 
betekenis kan geven aan een rots.

’s Middags werden we voor een uitge-
breide lunch uitgenodigd door de burge-
meester in een zalige omgeving met ge-
weldig uitzicht, een plaats om nooit meer 
te vergeten.

Tijdens de latere namiddag reden we terug 
naar huis. Door de bergen met de sneeuw-
witte toppen en tijdens de afdaling een ste-
vig onweer met stijgregens. Weinigen die 
het zagen, want menig was al lang in dro-
menland na het vermoeiend avontuur.

Dag 5 – Het museum en de BBQ
Vandaag was een rustig bezoek aan het ar-
cheologisch museum. Hier hebben we een 
stukje geschiedenis kunnen bewonderen 
van Adana door de geschiedenis heen. 

Nadien zijn we ook langs de shoppingmall 
gereden om wat inkopen te gaan doen. Het 
meest populair waren de relaxstoelen waar 
door sommigen gretig gebruik van werd 
gemaakt. 

We reden op tijd weer op naar huis want 
die avond was er een balkon-BBQ voorzien 
bij Baris en Selim.  Zij wonen op de 4e en 
6e verdieping in hetzelfde appartements-
gebouw met een prachtig uitzicht. De ra-
men van het terras gingen helemaal open 
en er kwam een gasvuur voor. Zo kan het 
ook op 4 hoog.

Hier hebben we bijzonder lekkere steak ge-
geten en heel veel andere dingen. En veel 
gedronken, raki, bier en eigen gebrouwen 
bier. 

Eerst naar een toeristische p l a a t s 
‘Alladag’ met mooie watervallen. Tijdens 
onze wandeling daar werden we overval-
len door een regenbui en onze jassen la-
gen natuurlijk in de bus. Maar we hebben 
weer veel ‘leut’ gemaakt. Goed nat reden 
we dan door naar het hoogste punt, daar 
staat een berghut met uitzicht over een 
enorme vallei. Prachtig om te zien, maar de 
temperatuur was er maar net boven nul en 
wij waren nog niet opgedroogd. Bibberen 
bij de stoof.

Daarna reden we terug naar huis waar we 
een vrije avond hadden en dat was nodig, 
want de vermoeidheid begon te spelen. 
Zo de hele dag in gebroken Engels, alle 
indrukken en situaties, hele dagen Turkse 
muziek, Turks eten … ja een mens begint 
dat te voelen. En ook het gebrek aan een 
rustmoment, waar je eens helemaal jezelf 
kunt zijn. Je hebt wel een eigen kamer etc., 
maar toch ... die eerste week speel je toch 
een beetje een gastrol, je geeft jezelf een 
houding, constant beleefd, een beetje in-
getogen. Dat kan je niet eeuwig volhouden. 

Dag 7 – De zee van Mersin

Ondertussen was de laatste dag aangebro-
ken en trokken we met alle families naar 
Mersin aan de zee. Ook de Servische de-
legatie kwam naar daar met de lokale AFS 
verantwoordelijke. Eén grote verbroede-
ring. En natuurlijk weer een massa kommen 
en potten met originele Turkse recepten 
om op het strand te lunchen en alles door 
te spoelen met raki of thee.

Een heerlijke namiddag en natuur-
lijk moest de Belgische dele-

gatie de zee in! Iedereen zat te bibberen op 
de wei want het was maar 22 graden, maar 
het zeewater was verrassend warm.

Op de terugweg was het een en al am-
biance in de bus. Er werd gezongen en 
gedanst, het was een waar feest op wie-
len. Maar als ultieme moment werden 
we ‘s avonds meegenomen door onze 
broers naar een snackbar voor een typi-

sche specialiteit: Adana Sirdan (zoek het 
zelf maar eens op). Wordt vaak gegeten 
na een avondje uit zoals bij ons een vet-

tige friet met mayonaise. ‘Guzel?!’

Die avond is er door iedereen nog veel na 
gekeuveld. Het besef dat dit het laatste mo-
ment is om nog eens samen te zijn en rustig 
te babbelen. Daarna het onvermijdelijke … 
de koffers terug inpakken. En warempel ze 
zat weer even vol als toen ik was aangeko-
men. Tja, de Belgische cadeaus waren ge-
woon ingewisseld voor Turkse!

Dag 8 – Het afscheid
Vandaag was het zover. De reis naar Bel-
gie kon beginnen. Eerst nog een uitgebreid 
ontbijt op een exotische locatie aan de 
rivier. Daar kunnen we nog uitgebreid af-
scheid nemen van nieuwe vrienden – broe-
ders temidden van een enorm ontbijt buf-
fet. Het houdt niet op. 

En dan onvermijdelijk het afscheid met pijn 
in het hart. We kunnen niet wachten om 
onze broeders weer te zien in België. En 
het moet gezegd worden: ze hebben de lat 
serieus hoog gelegd! 

Tesjekulederm, seejfdim. (Dank u, we heb-
ben ervan genoten.)

Hartelijk dank aan mijn collega-reizigers 
voor dit prachtige avontuur. Ik ben blij dat ik 
mezelf heb laten overhalen deel te nemen. 

Misschien dat dit reisverslag anderen ertoe 
kan aanzetten om zelf ook eens de stap te 
zetten naar het Adam programma. Ik kan 
het jullie alvast warm aanbevelen! 
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PAPA, ROB EN MAMA OP 
VAKANTIE IN OOSTENRIJK
6 jaar later is dat het gevoel dat ik heb 
bij de ervaring die Rob ons bezorgd 
heeft. Ik kan me niet meer herinne-
ren of ik ooit gedacht heb of hij wel de 
juiste fit was voor ons gezin. Vanaf dat 
hij in december 2016 bij ons aan tafel 
schoof, leek het alsof er een puzzel-
stukje op z’n plaats gevallen was.

Normaal gezien gingen we dat jaar een 
deel-ervaring doen met een ander ge-
zin. In de eerste helft van het jaar ver-
bleef Alejandro van de Dominicaanse 
Republiek bij een bevriend gezin, en in 
de tweede helft van het jaar zou hij bij 
ons verblijven. Met de komst van Rob 
veranderde er wel wat. Maar Alejandro 
had het ook zo goed bij dat eerste ge-
zin, dat we samen besloten om hem 
daar te houden, en Rob bij ons.

Het jaar daarna deden we opnieuw een 
dubbelrol met datzelfde gezin. Toen 
kwam Aka uit Thailand in ons leven. 
De eerste helft van het jaar verbleef 
hij bij dat andere gezin, vanaf januari 
kwam hij naar ons. Aka was anders dan 
Rob. Hij had andere hobby’s, en ging in 
Antwerpen naar school. Zijn leven was 
dus veel minder “onder de kerktoren”, 
maar vaker in Antwerpen. Maar ook 
Aka paste er wel bij in ons gezin. Zijn 
puzzelstukje was net iets anders, maar 
hij won al heel snel het hart van mijn 
mama. Zelf was ik op Erasmus tijdens 
het merendeel van zijn verblijf. Hij vul-
de dus als het ware mijn plekje in huis 
op!

Met Aka vonden we het belangrijk om 
enkele gezinsuitstapjes te doen. Ik kan 
me nog heel goed herinneren dat we 
samen zijn gaan bowlen met het hele 
gezin. Dat hadden we nog nooit alle-
maal samen gedaan, maar was énorm 
leuk! 

ongelooflijk goed in ons gezin.  Vooral 
met mijn papa, die vooral in het begin 
niet echt open stond voor het gastgezi-
navontuur, maar die we langzaam maar 
zeker overtuigden. Rob was voor ons 
een godsgeschenk. Mijn papa is heel 
sportief, maar geen van zijn drie kinde-
ren zijn ooit even sportief geweest of 
hadden dezelfde interesses. Rob wel. 
We zagen het ook in onze papa; hij 
voelde die connectie ook met Rob. 

PAPA MET ROB VAN TSJECHIË

Intussen, 6 jaar later, is Rob al twee 
keer terug bij ons geweest, is hij één 
keer mee op reis geweest met ons naar 
Oostenrijk en zijn mama en ik hem 
gaan bezoeken in Barcelona tijdens zijn 
Erasmus uitwisseling. 

Rob is deel van onze familie, zonder 
twijfel. 

Was alles gemakkelijk met hem in huis? 
Neen. Dat is ook niet de ervaring die je 
aangaat. Maar als Tsjechië moet voet-
ballen, of als er een Tsjech wint met het 
wielrennen, juichen wij nu ook mee. En 
als Tsjechië tegen België moet voetbal-
len, dan gaan de Whatsapp bericht-
jes supersnel heen en weer. Bragging 
rights voor de winnaar horen er altijd 
bij.

 

Ik was altijd de jongste 
thuis, de baby van 
het gezin. Totdat we 
gastgezin werden bij 
AFS. 

De eerste keer was ik zelf op uitwisse-
ling, dus die ervaring heb ik niet echt 
meegemaakt. Toen verbleef Ege uit 
Turkije bij ons. Eerlijk toegegeven, dat 
was best wel een bewogen jaar blijk-
baar. Mijn mama’s grote hart zag die 
jongen supergraag. De rest van het 
gezin had er geen connectie mee. Voor 
hen mocht het AFS avontuur daar ein-
digen.

MAMA MET EGE VAN TURKIJE

Maar vanaf de tweede keer kon ik me 
ook een grote zus voelen. Wij waren 
Rob’s tweede gezin; bij het eerste ge-
zin miste die connectie. Bij ons was dat 
instant.

Ik had ineens een jongere broer. Een 
heel koppige jongere broer, die de din-
gen per sé op zijn eigen manier wilde 
doen. Een jongere broer die meteen 
samen met mijn papa op een fiets 
sprong, die iedereen in het café in ons 
dorp ook kende en die op zondag ging 
voetballen. Als ontspanning ging hij 
wel eens 10 km lopen! Maar hij paste 

Waarom ik het fijn vind  
om gastzus te zijn? 
door Dymphi Rombouts
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MET HET HELE GEZIN AAN TAF-
EL, MET AKA VAN THAILAND

We bezochten ook samen de Sinksen-
foor. Meer dan iets anders herinner 
ik me de warme gezinsmomenten die 
we creërden. En we deden dat heel 
bewust; we wilden Aka betrekken bij 
ons gezin en hem thuis laten voelen. 
Dat is niet simpel als je al 20 jaar een 
gezin bent. Door die uistapjes te doen, 
maakten we samen nieuwe herinnerin-
gen. Herinneringen die voor ons ook 
nieuw waren, zoals met het hele gezin 
gaan bowlen of naar de kermis gaan. 
Zoals eerder vermeld, was ik de jong-
ste thuis. Het bracht gewoon ook een 
nieuw familiegevoel voor ons allemaal, 
drie volwassen kinderen die graag 
meegaan met zulke uitstapjes om de 
familieband te versterken.

Zomer 2019. We hadden met een an-
der gezin afgesproken om weer dezelf-
de deal te doen; zij waren een nieuw 
gastgezin en waren niet helemaal zeker 
of ze een volledig jaar wel zagen zitten. 
De Turkse Selin ging in de eerste helft 
naar hen, en zou in de tweede helft van 
het jaar naar ons komen. Wij hadden 
het gezin al leren kennen, en waren 
ervan overtuigd dat zij Selin niet meer 
gingen loslaten zodra ze haar leerden 
kennen. 

En dan was er een tekort aan gast-
gezinnen. Begin augustus kwam die 
noodkreet: wij zoeken welkomstgezin-
nen, om die jongeren toch te kunnen 
laten starten aan hun uitwisseling, om 
hen niet te moeten teleurstellen. Mijn 
ouders bespraken dit met elkaar, en 
besloten dat we dat wel konden doen. 
Dus toen mochten we eind augustus 
de Thaise Pun mee naar huis nemen. 

Dit was een lastigere situatie. We de-
den ons best om Pun ook echt bij het 
gezinsleven te betrekken, maar eigen-

lijk hadden we op dat moment niet de 
beste ruimte voor hem. Hij wist zelf 
ook dat het verblijf tijdelijk was, wat 
voor heel wat onzekerheid zorgde. Ui-
teraard toonden wij heel wat flexibili-
teit; AFS deed z’n best om zo snel mo-
gelijk een permanent gezin te vinden, 
maar dat bleef toch redelijk lang duren.

In tussentijd leerden we Pun wel zijn 
eerste pint tappen, en betrokken we 
hem bij het gemeenschapsleven. We 
namen hem ook mee naar verschil-
lende familiefeestjes en integreerden 
hem mee in ons gezin. Tijdelijk of niet, 
iedereen die bij ons over de vloer pas-
seert, wordt voor die periode een deel 
van ons gezin!

SPELLETJESAVOND MET PUN 
VAN THAILAND

Maar we merkten dat die connectie 
er niet helemaal was. Hij was een hele 
lieve jongen, maar had bij ons niet de 
tools en omstandigheden om uit zijn 
schulp te komen. We zagen dat hij 
nood had aan meer leven in huis, en 
met drie volwassen kinderen die alle-
maal studeerden of werkten, was dat 
een pak minder.

Uiteindelijk vonden we in december 
een nieuw gezin voor Pun. We gingen 
er alvast even langs met hem, om ken-
nis te maken en afspraken te maken 
rond de verhuis. Onmiddellijk wisten 
we dat dit gezin voor hem was. Drie 
jonge kinderen, die niet op hun mond 
gevallen waren en hem overal bij gin-
gen betrekken. Dat was exact wat hij 
nodig had. In januari verhuisde hij, en 
toen we hem een maand later terug-
zagen, was hij helemaal opgebloeid. 
Wij waren niet het gezin dat hij nodig 
had, maar we gaven hem wel de kans 
om dat gezin te vinden hier in België. 
Zo droegen we ook op die manier ons 
steentje bij.

Al die jaren was ik ook actief als vrij-
williger bij AFS, en op dat moment was 
ik voorzitter bij het lokale comité van 
Noord Antwerpen (NOA). In Februari 
kwam er een moeilijke situatie bij één 
van de NOA studenten. Nicole, een 
meisje uit de Dominicaanse Republiek, 
was intussen bij haar tweede gezin en 
het liep er mis. 

Omdat ik zelf naar de Dominicaanse 
Republiek geweest was, vond ik het 
wel belangrijk om het gesprek met haar 
aan te gaan. Haar Nederlands was nog 
niet goed, en er waren heel duidelijk 
communicatieproblemen. Andere vrij-
willigers spraken erover om haar naar 
huis te sturen, want een derde gezin 
zoeken is énorm moeilijk. 

Dus besloten wij om Nicole in huis te 
nemen. We hadden op dit moment na-
melijk plaats, want Pun was een maand 
eerder verhuisd naar zijn permanente 
gezin. En Nicole had nood aan een ge-
zin met ervaring. En vooral, iemand die 
haar cultuur begreep. Want alles wat 
over haar gezegd werd, zag ik 100% als 
iemand die moeite had om haar eigen 
cultuur los te laten. 

Begrijp me niet verkeerd; die twee an-
dere gezinnen hebben heel hard hun 
best gedaan om het te laten slagen met 
Nicole. Maar ze was geen simpele, en 
het feit dat haar Nederlands niet beter 
werd, zorgde voor een opeenstapeling 
van frustraties.

Nicole kwam in februari 2020 bij ons 
en in twee dagen tijd werden een paar 
dingen heel duidelijk: ze was koppig, 
verwend en ze was het gewend om 
haar zin te krijgen. En wij vonden haar 
geweldig. Mijn zus en ik waren super-
blij met eindelijk een meisje in huis. 
Mijn mama mag dan wel een groot hart 
hebben, maar ze is even koppig en niet 
op haar mond gevallen. Dus Nicole kon 
koppig zijn zoveel ze wou, maar in ons 
huis heeft mama het laatste woord. 

Bij mij kon ze ook in het Spaans haar 
volledige verhaal doen. Zo vond ze 
eindelijk iemand die haar begreep, die 
haar cultuur kende en haar kon doen 
inzien waarom het niet werkte bij de 
vorige twee gezinnen. We waren er 
ook heel duidelijk in; als het bij ons ook 
niet zou werken, werd ze naar huis ge-
stuurd. Maar na twee weken hadden 
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te kijken. Bij de België-Italië wedstrijd 
zaten we samen met ons lokaal comité 
op café. Er waren twee Italiaanse gast-
studenten, Michela en Sofia. En die 
hadden alle twee gastpapa’s die graag 
voetbal kijken. De sfeer was geweldig, 
en de trots op de gezichten van onze 
Italiaanse studentjes maakte de neder-
laag net iets makkelijker om te slikken.

De herinneringen die ik heb aan de 
uitwisseling van Michela, bezorgen me 
altijd een warm gevoel vanbinnen. Met 
haar hebben we nog regelmatig con-
tact, en ze is vorig jaar ook al terug op 
bezoek geweest.

Het schooljaar daarna kwam Celina, 
van Argentinië. Michela had ons nog 
geholpen met haar te kiezen. Vol over-
tuiging zei ze: “Ja, die gaat echt wel bij 
jullie passen.” 

Die zomer heb ik echt even de tijd 
moeten nemen om de twee ervaringen 
van elkaar te scheiden. Het kan name-
lijk makkelijk zijn om studenten met 
elkaar te vergelijken, maar dat mag je 
niet doen (achteraf kan je dat wel doen, 
maar niet op het moment dat ze hier 
zijn). Zij komen namelijk steeds nieuw 
in dit avontuur. Ik had na een intens 
jaar met Michela wel enkele weken no-
dig om de knop om te draaien. Tegen 
dat Celina kwam, was die knop omge-
draaid en was ik helemaal klaar voor 
een nieuwe zus.

Celina was, opnieuw, heel anders. 
Waar Michela een luide en duidelijke 
aanwezigheid in huis was, was Celina 
stiller, meer teruggetrokken. Voorzich-
tiger is misschien een beter woord. 
Maar stille wateren hebben diepe 
gronden, en meer en meer kwam Ce-
lina’s karakter naar boven. Mijn zus en 
ik bouwden ook met haar een echte 
zussenband op.

Eén keer brak Celina haar pols na een 
val met de fiets. Ik was alleen thuis, en 
ze kwam huilend bij mij aan. Mijn tante 
bracht ons naar de spoed, en ik bleef 
de hele tijd bij Celina. Toen kwam bij 
mij het “grote zus” gevoel echt hard 
binnen. Ik voelde zo’n verantwoorde-
lijkheid voor haar en wou ook dat ze 
zich geen zorgen hoefde te maken. Ik 
zou wel zorgen dat alles in orde komt.

 

luchthaven aanwezig, en ga ik over de 
lijst met studenten van Italië om te ve-
rifiëren dat ze er allemaal zijn. Ik stop 
bij Michela, en als zij zich identificeert, 
zeg ik met een lachje “You are my host-
sister!”. We geven elkaar een snelle 
knuffel, en alle anderen zijn stiekem 
een beetje jaloers, want Michela heeft 
haar gastzus al meteen gezien. Dat is 
toch wat ik ervan maak, want ik voelde 
bij die knuffel al een eerste connectie.

Ik weet niet hoe ik dat jaar met Michela 
moet beschrijven. Het was het groot-
ste coronajaar, en je zou denken dat ik 
dan niet zo veel verhalen heb. Maar my 
god, wat hebben wij veel beleefd met 
Michela!

Elke kans die we hadden om ergens 
naartoe te gaan; fietsen, wandelen, 
schaatsen, … We hebben het allemaal 
gedaan. Michela leerde mijn beste 
vriendinnen ook goed kennen, want je 
mocht maar een paar contacten heb-
ben dat jaar. Het heeft echt niet lang 
geduurd voor zij ons zusje was. Ze was 
weer een puzzelstukje dat perfect pas-
te in onze puzzel. We hebben allemaal 
superhard geweend toen de tijd kwam 
om afscheid te nemen.

SCHAATSEN MET MICHELA  
VAN ITALIË

Dat was trouwens ook het jaar dat 
Italië alles won; Eurosong en Euro-
pees kampioenschap voetbal. Michela 
was ook echt een voetbalfan als Italië 
speelde, dus ze belandde regelmatig 
met mijn papa in de zetel om voetbal 

we al door dat het klikte. Die connectie 
was er, en Nicole voelde zich al rede-
lijk snel thuis. Zij was op dat vlak het 
tegenovergestelde van Pun. Bij hem 
voelden we dat hij nood had aan meer 
leven in huis, jongere kinderen. Nicole 
aardde net beter in ons huis, waar er 
minder structuur was, minder regels, 
volwassen kinderen. 

Zo zie je maar dat elk gezin en elke jon-
gere anders is. Wat bij het ene gezin 
enorm misloopt, werkt net wél bij een 
ander gezin. Je kan onmogelijk de fout 
leggen bij het gezin of bij de jongere, 
want soms werkt het gewoon niet zo 
goed. 

Maar goed, februari 2020 dus. Wij za-
gen het volledig goed komen met Nico-
le. Jammer genoeg kregen we niet de 
kans om het tot het einde te zien ko-
men, want op 21 maart 2020 vloog zij 
terug naar huis door de uitbraak van de 
corona pandemie. Super jammer, maar 
intussen (2023) zijn er wel plannen van 
Nicole om terug op bezoek te komen. 

MET NICOLE (DOMINICAANSE 
REPUBLIEK) OP EEN BIJNA LEGE 
LUCHTHAVEN VOOR  
HET AFSCHEID
Lente 2020. Iedereen moet ‘in z’n kot’ 
blijven. En wij browsen door de pro-
fieltjes van de nieuwe studenten die in 
de zomer gaan komen. We laten een 
pandemie ons niet stoppen van nieu-
we avonturen. Mijn zus en ik hebben 
zo genoten van die korte periode met 
Nicole, dat één ding heel duidelijk was 
voor ons: wij willen terug een zus!

En zo komen we op de Italiaanse Mi-
chela. 

In augustus ben ik als vrijwilliger op de 
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van hun leven te maken. Het helpt mij 
ook om steeds opnieuw het positieve 
in een situatie te vinden, om met een 
open blik naar de wereld te kijken en 
niet te snel te oordelen over mensen. 
Om te beseffen dat ik eigenlijk over 
elke cultuur, elk land en elke generatie 
wel vooroordelen heb, die mijn AFS 
broers en zussen stuk voor stuk door-
broken of bevestigd hebben. Vooroor-
delen hoeven niet negatief te zijn; het 
klopt namelijk dat Mexicanen over het 
algemeen heel spicy eten (Samantha 
had 10 flessen pikante saus mee, en 
die zijn intussen leeg), of dat Tsjechen 
graag bier drinken (de bierflesjes die 
Rob tijdens zijn uitwisseling verzameld 
had, spanden ongeveer 3 meter – ze 
waren allemaal leeg), of dat Italianen 
héél goed pasta kunnen maken (Mi-
chela heeft met mijn zus een kook-
boekje gemaakt). 

Nu woon ik in een studio, en heb ik 
zelf geen ruimte om iemand in huis te 
nemen. Via mijn werk draag ik wel nog 
een steentje bij aan AFS, deze organi-
satie die ik echt nauw aan het hart heb. 
Binnen een paar jaar, wanneer ik wat 
ouder ben en hopelijk wat extra ruimte 
heb in huis, wil ik zeker de stap zetten 
om gastmama te worden. 

Tot dan blijf ik een trotse gastzus, zelfs 
als de laatste student ons huis verlaten 
heeft. Voor de rest van mijn leven, zal 
ik dat blijven. En dat is echt iets dat mij 
enorm blij maakt!

MIJN EIGEN GASTGEZIN IN DE 
DOMINICAANSE REPUBLIEK, 5 
JAAR NA MIJN UITWISSELING

geweest. Het was heel leuk om een 
weekendje samen door te brengen, 
zonder de rest van het gezin. Zo kon ik 
haar terug wat beter leren kennen, en 
kregen we de kans om goed te babbe-
len met elkaar. 

Het avontuur is nog niet ten einde, Sa-
mantha blijft nog tot juli bij ons.

MET SAMANTHA VAN MEXICO 
OP UITSTAP IN PORTO
Maar voorlopig is zij wel de laatste. 
Met twee van de drie kinderen uit huis, 
en de middelste ook druk aan het kij-
ken naar een bouwgrond, is de dyna-
miek binnen ons gezin weer veranderd. 
Mijn ouders blijven wel beschikbaar als 
noodgezin, voor die studenten die hun 
draai niet vinden in een ander gezin en 
waar soms een noodoplossing voor ge-
vonden moet worden. 

En zelf werk ik intussen twee jaar bij 
AFS, dus het helemaal loslaten ga ik 
zeker niet doen!

Om terug te komen op mijn originele 
vraag, waarom ben ik graag gastzus?

Het geeft mij inspiratie en een heel 
warm, gezellig gevoel vanbinnen om 
een band op te bouwen met zo’n stu-
dent. Ik voel mij trots als ze dingen ver-
wezenlijken, als we merken dat ze uit 
zichzelf in het Nederlands beginnen, 
of dat ze na hun uitwisseling terug op 
bezoek komen. Het geeft voldoening, 
om te weten dat ik geholpen heb om 
van hun uitwisseling de beste ervaring 

OP FAMILIEWEEKEND IN DE 
ARDENNEN MET CELINA VAN 
ARGENTINIË
Mijn zus en ik vonden het ook super-
leuk om echte zusjesuitstappen te or-
ganiseren. We staken heel bewust veel 
tijd in die band. Toen we opgroeiden, 
speelden we altijd samen, maar we 
hadden ook vaak ruzie. In onze puber-
teit konden we elkaar niet uitstaan. 
Maar door AFS kregen we een diepere 
band, want elk jaar opnieuw konden 
we een nieuwe broer of zus opnemen, 
en daar weer nieuwe herinneringen 
mee maken. En zeker met Nicole, Mi-
chela, Celina, … daar klikte het zo goed 
mee. Mijn zus en ik deelden ineens ook 
dat verantwoordelijkheidsgevoel. We 
waren niet meer “grote zus, kleine zus”. 
Nee, nu waren we alle twee “grote zus”. 

Na een héél emotioneel afscheid van 
Celina, want Argentinië is echt bij-
na letterlijk het einde van de wereld, 
kwam deze zomer Samantha van Mexi-
co bij ons gezin. Mijn band met haar is 
nog wat anders, want in oktober ben ik 
alleen gaan wonen. Zelf ben ik intussen 
26, en nu begin ik het leeftijdsverschil 
ook wel te voelen. 

Bij Samantha merkten we meteen: dit 
is nog een echte puber. Ze was ook 
heel beschermd opgevoed, en heel rijk. 
Want haar kamer opruimen? Dat had 
ze nog nooit moeten doen! Die was 
altijd magisch opgeruimd als ze thuis-
kwam van school. 

Bij Samantha heb ik de grootste groei 
gezien van alle studenten. En dat komt 
misschien ook wel doordat ik niet meer 
thuis woon, en ik haar gemiddeld één 
keer per maand zie. Ze heeft echt al 
sprongen vooruit gemaakt. Het is zo 
fijn om haar vooruitgang te zien, en te 
zien dat ze echt aan het opgroeien is in 
een jonge vrouw. Hoe uniek is dat om 
daar deel van uit te maken? 

Recent ben ik met haar naar Porto 



Volg ons op Facebook, Instagram en Twitter: @AFSvlaanderen


